



PRESS RELEASE

Embassy of the United States of America in Damascus

Tel: 963-11-3391-4444 Fax: 963-11-332-1456 Web: <http://damascus.usembassy.gov/>

American Country Music in Syria with Kareem Salama May 4, 2010

Damascus - Kareem Salama, an Egyptian-American singer/songwriter from Oklahoma with a country and pop music flare, will tour in Syria May 13-17. The Cultural Section of the American Embassy in Damascus is sponsoring his visit.

Salama will start his tour with a performance for students at al-Baath University in Homs. On May 16, Salama and his three-person band will give a free concert at Tishreen Park in Damascus. On May 17, Salama will perform at Dar Al-Assad for Culture and Arts in Latakia. The public is welcome to attend the Damascus and Latakia events and can pick up free tickets at the American Cultural Center building and at the venues prior to the performances.

Salama began recording his first album while in law school. Since then, he has released two albums and has performed for audiences in the United States, Europe, and the Middle East and North Africa. Major press outlets including the *New York Times* have covered his work. His new album is scheduled for release soon.

Salama, the son of Egyptian immigrants, was born and raised in a small town in Oklahoma. His upbringing blended Arab and Muslim traditions with the cultural heritage of Oklahoma's Native Americans as well as the American South and Southwest.

Salama memorizes classical European and Arabic poetry and enjoys boxing and riding horses. Upon meeting Kareem at a White House dinner, President Obama exclaimed, "You can sing!"

Schedule of Public Concerts

Sunday, May 16

20:00 Tishreen Park (Damascus)

Monday, May 17

20:00 Dar Al-Assad for Culture and Arts (Latakia)

For more information please contact:

Waseem Abdo

Information Specialist

U.S. Embassy - Damascus

Tel: 3391 4117

Fax: 3391 1456

Cell: 0967 777 855

abdow@state.gov

بيان صحفي

موسيقى الريف الأمريكي في سورية مع المغني كريم سلامة

يقوم المغني ومؤلف الأغاني الأمريكي ذو الأصول المصرية كريم سلامة بجولة غنائية في سورية بين 13 و17 أيار (مايو) الجاري، وذلك برعاية من القسم الثقافي في السفارة الأمريكية في دمشق. ويغني سلامة الذي يعيش في ولاية أوكلاهوما الأمريكية موسيقى الريف والبوب الأمريكيين.

ومن المقرر أن يبدأ كريم جولته السورية في مدينة حمص وذلك بحفل خاص بالطلاب في جامعة البعث، يحيي بعدها - في 16 أيار (مايو) - مع فرقته الموسيقية الثلاثية حفلاً في حديقة تشرين العامة في دمشق، ومن ثم - في 17 أيار (مايو) - حفلاً في دار الأسد للثقافة والفنون في اللاذقية. وتوزع بطاقات حفلي دمشق واللاذقية مجاناً في مبنى المركز الثقافي الأمريكي وفي أماكن الحفلات في وقت سابق.

بدأ كريم سلامة تسجيل ألبومه الأول بينما كان طالباً في كلية الحقوق، ومنذ ذلك الحين قام بإصدار ألبومين وأحيى حفلات في الولايات المتحدة وأوروبا والشرق الأوسط وشمال أفريقيا، وقامت صحف كبرى بما فيها صحيفة (نيويورك تايمز) بتغطية أعماله. ومن المقرر أن يصدر لكريم ألبوم جديد قريباً.

وينحدر من مهاجرين مصريين، إذ وُلد وترعرع في بلدة صغيرة في أوكلاهوما، وقد مزجت نشأته التقاليد العربية والإسلامية مع الإرث الثقافي للأمريكيين في أوكلاهوما، إضافة إلى الأمريكيين في الجنوب والجنوب الغربي الأمريكي.

ويحفظ كريم الشعر الكلاسيكي الأوروبي والعربي ويمارس الملاكمة والفروسية، وخلال حفل في البيت الأبيض قال له الرئيس أوباما بإعجاب "إنك تحسن الغناء!"

جدول الحفلات:

- الأحد 16/أيار (مايو) الساعة الثامنة مساءً: حفل في حديقة تشرين العامة (دمشق)
- الاثنين 17/أيار (مايو) الساعة الثامنة مساءً: حفل في دار الأسد للثقافة والفنون (اللاذقية)

لمزيد من المعلومات الرجاء الاتصال:

وسيم عبده

مسؤول المكتب الإعلامي

السفارة الأمريكية - دمشق

هاتف: 33914117

جوال: 0967777855

فاكس: 3321456

abdow@state.gov